

كنيسة مارمرقس

بمونتريال - كندا

٢٤ كيهك ١٧٢٧



بطريركية الأقباط
الأرثوذكس

٢ يناير ٢٠١١

بِقَدَاسَةِ وَبِرِّ قَدَامَهُ (لوقا ١: ٧٥)

كونوا قديسين لأنى أنا قدوس تحمل معنيين: أولهما نحن لسنا حقاً فى مرتبة القداسة الكلية والتي هى للرب وحده، وثانياً نحن مدعوون من الله نفسه لى نكون قديسين. القداسة هى أن نضع الله دائماً نصب أعيننا، ونسعى لإرضائه. القداسة نستمدّها نحن من الله وليس من البشر. القداسة ننالها من خلال علاقتنا مع الله. القداسة نتعلمها من الله. القداسة هى تخصيص النفس البشرية للرب. القداسة هى ضرورية للملكوت السمائى. القداسة تقودنا إلى ملء الكمال البشرى... "مَنْ مِثْلُكَ بَيْنَ الْإِلَهَةِ يَا رَبُّ؟ مَنْ مِثْلُكَ مُعْتَرِّاً فِي الْقَدَاسَةِ" (خروج ١٥: ١١).

لقد خلق الله الإنسان الأول على صورته، ومن هنا يمكننا أن نقول أنه كان طاهراً... حيث كان نقياً قبل السقوط. كان الإنسان الأول متمتعاً بحياة الصحة الإلهية. وعندما سقط آدم العتيق فى الخطية وهنت هذه العلاقة الحميمة مع الله. فهذا لا يعنى على الإطلاق أن الله لم يعد يحب آدم ولكن لأن الله قدوس هو... ولم يعد شيئاً صالحاً فى آدم الأول بعد السقوط. وقد ولد آدم الجديد الذى فيه كل القداسة والبر والتي يجب على كل إنسان فىنا السعى إليهما... "يُبَارِكُكَ الرَّبُّ يَا مَسْكِينَ الْبَرِّ، يَا أَيُّهَا الْجَبَلُ الْمُقَدَّسُ." (أرميا ٣١: ٢٣).

عندما تقابل الله مع موسى فى العليقة، طلب الرب منه أن يخلع نعليه لأنه واقف فى مكان مقدس. ومن هنا نلاحظ أنه إذا تلامس الله معنا فى حياتنا فقد أصبحنا مقدسين من خلاله. ومن أقوى الأسباب التى تدفعنا فى أن نسلك حياة القداسة هو أن الله قدوس ويريد لنا أن نحيا جميعاً معه. فالرب لم يعطينا ألف سبب لى نكون قديسين بل أعطانا ذاته لى نتمثل بها... "لأنى قُدُوسُ الرَّبِّ إِلَهُكُمْ" (لاويين ١٩: ٢).

أما البر فإنه يظهر من خلال سلوكنا الحسن، وعن طريق العدل الذى نمارسه ومن خلال التفكير فى الآخرين. البر متعلق بالإنسان، فلذلك يجب أن نحيا مع البشر. ولأن البر هو العلاقة مع الآخرين، لذلك يمكننا أن نتعلمه من خلالهم. البر أيضاً يحدد مسؤوليتنا تجاه الآخرين. والبر هو عنصر أساسى فى التعامل البشرى على وجه الأرض. البر أيضاً مهم للنظام الروحى. فبدون البر لا نقدر أن نحيا سويّاً على الأرض. البر هو داخل كل إنسان مؤمن. فإن كنا نحن أبراراً فلأننا نؤمن بالله... "لَا بِأَعْمَالٍ فِي بَرِّ عَمَلِنَاهَا نَحْنُ، بَلْ بِمُقْتَضَى رَحْمَتِهِ خَلَّصْنَا." (تيطس ٣: ٥).

COPTIC ORTHODOX
PATRIARCHATE

January 2, 2011

In holiness and righteousness before Him (Luke 1:75)

Be holy, for I am holy implies two things; first we are not holy as He is and second we are called to be like Him in holiness. Holiness is keeping the mind upon God, carrying His presence and pleasing Him in all things. Holiness is unto the Lord and not unto man. Holiness is a relationship with God. Holiness is learned only from God. Holiness is my devotion to God. Holiness is essential to the heavenly kingdom. Holiness produces personal perfection... "Who is like You, O Lord, among the gods? Who is like You, glorious in holiness." (Exodus 15:11).

The first man was created in the image of God. It can be said that he was holy, because he was pure before the fall. He had been set aside for fellowship with God. When Adam fell into sin, this beautiful fellowship came to a halt, not because God did not love Adam, but because God is holy. The first Adam in him we see nothing good. The new Adam is born in righteousness and true holiness, which must be put on... "The Lord bless you, O home of justice, and mountain of holiness!" (Jeremiah 31:23).

We should remember when God met Moses in the burning bush, God told him to take off his sandals because where he was standing was holy. This idea also transfers to us. If God has touched our lives then we are holy also. The strongest reason we can give, why we should keep ourselves spiritually pure, is simply because God is holy and wants to have fellowship with us. The Lord did not give us a thousand reasons why we must be holy. He told us simply... "For I the Lord Your God am holy." (Leviticus 19:2).

Righteousness manifests itself in the form of good manners, being fair and thoughtful of others. Righteousness is unto all men. Righteousness is a relationship with others. Righteousness can be learned from men. Righteousness is our responsibility toward people. Righteousness is essential to earthly issues. Righteousness produces spiritual order. Without righteousness we are lost on earth. Righteousness is within every believer. We are made righteous by faith in God... "Not by works of righteousness which we have done, but according to His mercy He saved us." (Titus 3:5).

Church News and Schedule: (514)274-1589
Church website: www.stmarkmontreal.ca
Church information: mark@stmarkmontreal.ca

For visitation, please contact any of the fathers and leave a message
Fr. Pishoy Saad: (514) 274-6119 frpishoy@stmarkmontreal.ca
Fr. Mikhail Aziz: (514) 278-3859 frmikhail@stmarkmontreal.ca
Fr. Antonios Attalla: (514) 947-6272 franthony@stmarkmontreal.ca

Service Schedule

جدول مواعيد الخدمة

+ Confessions	Tue	4 - 7½	PM	+ إعترافات
+ The Holy Liturgy	Wed	5½ - 7½	AM	+ القداس الإلهي
+ Christmas Paramon Liturgy	Thu	8 - 10	AM	+ قداس برامون عيد الميلاد
+ Christmas Liturgy	Thu	6 - 11	PM	+ قداس عيد الميلاد
+ Coptic hymns class (KG - grade 3)	Sat	1 - 2	PM	+ درس ألحان و قبطي (KG - grade 3)
+ Coptic hymns class (grades 4 - 6)	Sat	2 - 3	PM	+ درس ألحان و قبطي (grades 4 - 6)
+ Sons of Light Club (ages 10 - 16)	Sat	2 - 7	PM	+ نادي أبناء النور (سن ١٠ - ١٦ سنة)
+ Angels Club	Sat	3 - 7	PM	+ نادي الملائكة
+ Vespers Prayer & praises	Sat	7 - 10½	PM	+ عشية و تسبحة
+ The Holy Liturgy	Sun	8½ - 11	AM	+ القداس الإلهي
+ Sunday School	Sun	11½ - 12½	AM	+ مدارس الأحد
+ Eritrean brethren meeting	Sun	12½ - 1½	PM	+ إجتماع الأخوة الإرتريين
+ Service meeting	Sun	1 - 2¼	PM	+ إجتماع الخدمة

أخبار الكنيسة

١- "قال الرب لربي اجلس عن يميني حتى اضع اعدائك موطناً لقدميك."
مزمور ١١٠-١

٢- نحتفل معاً باستقبال أبونا مايكل تودرى في كنيسة مار جرجس مساء الثلاثاء ٤ يناير الساعة ٧,٣٠ مساءً.
٣- ثم نحتفل معاً أيضاً باستقبال أبونا بيتر سعد عند وصوله مساء الأربعاء ٥ يناير الساعة الخامسة مساءً على مطار دورفال ثم نتوجه إلى مقر الكنيسة المؤقت:

Queen of Angels Academy
100 Bouchard Blvd., Dorval, H9S 1A7

حيث يبدأ الإحتفال الساعة ٦,٣٠ مساءً.

٤- يقام قداس برامون العيد من ٨ - ١٠ صباح الخميس - أما قداس العيد فيقام مساء الخميس من ٦ - ١١ مساءً - الله يعطينا عيداً مقدساً ومباركاً لكل شعبه.

معمودية مقدسة

تهنئ الكنيسة أولادها بالمعمودية المباركة وترجو لهم نمواً في القامة والنعمة:

١- عمانوئيل ابن محسن بتروس ومارسيل زوجته.

٢- بيشوى ابن أمير كرم وموندا زوجته.

CHURCH NEWS

1. "The Lord said to my Lord, 'Sit at My right hand, till I make Your enemies Your footstool.'" Psalm 110:1
2. Next Tuesday, January 4th, we will celebrate together the arrival of Fr. Michael Today at 7:30 pm. at St. George Church.
3. We will also celebrate together the arrival of Fr. Peter Saad on Wednesday, January 5th at 5:00 pm. at Dorval airport. Then we will go to the temporary church located at: Queen of Angels Academy 100 Bouchard Blvd., Dorval, H9S 1A7
The celebration will start at 6:30 pm.
4. The Christmas Paramon liturgy will be Thursday morning from 8:00 to 10:00 am. The Christmas liturgy will be in Thursday evening from 6:00 to 11:00 pm. May God grant all His people a holy and blessed Christmas.

HOLY BAPTISM

The church congratulates her children for the blessed baptism wishing them growth in grace and stature:

1. Immanuel the son of Mohsen Petros and Marcelle his wife.
2. Pishoy the son of Amir Karam and Monda his wife.